

ministering Authority concerned (T/PET.5/223, T/OBS.5/31, T/L.521),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority, in particular that:

(a) He could improve his position by passing the competitive examination for the post of Railway Administration Officer; and

(b) He made no complaint to the inter-regional labour inspector concerning the pay that he received during his illness;

2. *Suggests* to the petitioner that he should make efforts to pass the competitive examination for the post of Railway Administration Officer;

3. *Further suggests* to the petitioner that he should take the question of the pay that he received while sick to the Labour Tribunal, if he considers that his case is sufficiently strong.

582nd meeting,
21 February 1955.

1142 (XV). Petitions from Mr. Emmanuel Bayiha and others (T/PET.5/224) and from the Bureau of the Committee of the Union des populations du Cameroun at Batoufam (T/PET.5/236)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from Mr. Emmanuel Bayiha and others and from the Bureau of the Committee of the Union des populations du Cameroun at Batoufam, concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/224, T/PET.5/236, T/OBS.5/28, T/L.521),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, and in particular to its observations on the subject of the salaries of African teachers;

2. *Expresses the hope* that the Administering Authority will review the cases of the twenty-six pupils permanently expelled from the Technical College at Douala, and consider whether the pupils cannot be readmitted to the College;

3. *Invites* the Secretary-General to communicate to the petitioners that part of the Council's report to the tenth session of the General Assembly that relates to educational advancement in the Territory.

582nd meeting,
21 February 1955.

1143 (XV). Petition from a group of assistant teachers (T/PET.5/227 and Add.1 to 3)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from a group of assistant teachers concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/227 and Add.1 to 3, T/OBS.5/28 and Add.1, T/L.521),

administrante intéressée (T/PET.5/223, T/OBS.5/31, T/L.521),

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante d'où il ressort notamment:

a) Qu'il pourrait améliorer sa situation s'il passait avec succès le concours d'entrée dans le cadre des agents de la Régie;

b) Qu'il n'a pas porté plainte auprès de l'Inspecteur interrégional du travail au sujet du salaire qu'il a perçu pendant sa maladie;

2. *Suggère* au pétitionnaire qu'il devrait faire des efforts afin de réussir au concours d'entrée dans le cadre des agents de la Régie;

3. *Suggère* au pétitionnaire qu'il devrait saisir le Tribunal du travail de la question du salaire qu'il a perçu pendant sa maladie, s'il estime que ses griefs sont fondés.

582ème séance,
le 21 février 1955.

1142 (XV). Pétitions de M. Emmanuel Bayiha et d'autres (T/PET.5/224) et du Bureau du Comité de l'Union des populations du Cameroun de Batoufam (T/PET.5/236)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Emmanuel Bayiha et d'autres, ainsi que celle du Bureau du Comité de l'Union des populations du Cameroun de Batoufam, concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/224, T/PET.5/236, T/OBS.5/28, T/L.521),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante, et en particulier sur les observations qu'elle a présentées touchant les traitements des instituteurs africains;

2. *Exprime l'espoir* que l'Autorité administrante réexaminera le cas des vingt-six élèves exclus définitivement de l'école professionnelle de Douala, ainsi que leur réadmission éventuelle;

3. *Invite* le Secrétaire général à communiquer aux pétitionnaires la partie du rapport du Conseil de tutelle à la dixième session de l'Assemblée générale relative au progrès de l'enseignement dans le Territoire.

582ème séance,
le 21 février 1955.

1143 (XV). Pétition d'un groupe de quelques instituteurs adjoints (T/PET.5/227 et Add. 1 à 3)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition d'un groupe de quelques instituteurs adjoints concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/227 et Add. 1 à 3, T/OBS.5/28 et Add.1, T/L.521),